

At its 837th meeting, on 22 July 1958, the Council, continuing its consideration of the two complaints, decided to adjourn the meeting under rule 33, paragraph 2, of the provisional rules of procedure, without setting a date for the next meeting.

*Adopted by 10 votes to 1
(Union of Soviet Socialist
Republics).*

129 (1958). Resolution of 7 August 1958

[S/4083]

The Security Council,

Having considered items 2 and 3 on its agenda as contained in document S/Agenda/838,¹⁰

Taking into account that the lack of unanimity of its permanent members at the 834th and 837th meetings has prevented the Council from exercising its primary responsibility for the maintenance of international peace and security,

Decides to call an emergency special session of the General Assembly.

*Adopted unanimously at the
838th meeting.*

Decision

At its 840th meeting, on 25 November 1958, the Council decided to delete the Lebanese complaint from the list of matters of which it was seized.

**COMPLAINTS BY TUNISIA AND FRANCE
(MAY 1958)**

Decisions

At its 819th meeting, on 2 June 1958, the Council decided to invite the representative of Tunisia to participate, without vote, in the discussion of the items entitled "Letter dated 29 May 1958 from the representative of Tunisia to the President of the Security Council concerning 'Complaint by Tunisia in respect of acts of armed aggression committed against it since 19 May 1958 by the French military forces stationed

¹⁰ *Ibid.*, *Thirteenth Year*, 838th meeting, p. 1.

A sa 837^e séance, le 22 juillet 1958, le Conseil, poursuivant l'examen des deux plaintes, a décidé, en vertu de l'alinéa *b* de l'article 33 du règlement intérieur provisoire, d'ajourner la séance sans fixer de date pour une autre réunion.

*Adoptée par 10 voix contre
une (Union des Républiques
socialistes soviétiques).*

129 (1958). Résolution du 7 août 1958

[S/4083]

Le Conseil de sécurité,

Ayant examiné les points 2 et 3 de son ordre du jour tels qu'ils figurent dans le document S/Agenda/838¹⁰,

Prenant note que le manque d'unanimité des membres permanents du Conseil de sécurité, aux 834^e et 837^e séances, a empêché le Conseil de s'acquitter de sa responsabilité principale touchant le maintien de la paix et de la sécurité internationales,

Décide qu'une session extraordinaire d'urgence de l'Assemblée générale sera convoquée.

*Adoptée à l'unanimité à la
838^e séance.*

Décision

A sa 840^e séance, le 25 novembre 1958, le Conseil a décidé de rayer la plainte du Liban de la liste des questions dont il était saisi.

**PLAINTES DE LA TUNISIE ET DE LA FRANCE
(MAI 1958)**

Décisions

A sa 819^e séance, le 2 juin 1958, le Conseil a décidé d'inviter le représentant de la Tunisie à participer, sans droit de vote, à la discussion des questions intitulées « Lettre, en date du 29 mai 1958, adressée au Président du Conseil de sécurité par le représentant de la Tunisie, concernant la question suivante: « Plainte de la Tunisie au sujet d'actes d'agression armée commis contre elle par les forces militaires françaises stationnées sur son

¹⁰ *Ibid.*, *treizième année*, 838^e séance, p. 1.